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De vaste commissie voor Financiën1 had na kennisneming van de nota
naar aanleiding van het verslag nog behoefte nadere vragen en opmer–
kingen aan de regering voor te leggen. Onder het voorbehoud dat deze
tijdig zullen zijn beantwoord, acht de commissie de openbare behandeling
van het wetsvoorstel genoegzaam voorbereid.

1 Samenstelling:
Leden: Schutte (GPV), De Korte (WD),
ondervoorzitter, Van Rey (VVD), Terpstra
(CDA), Smits (CDA), Reitsma (CDA), Vlie–
genthart (PvdA), De Jong (CDA), Ybema (D66),
voorzitter, Schimmel (D66), Van Gijzel (PvdA),
Witteveen-Hevinga (PvdA), Hillen (CDA), Van
Heemst (PvdA), Van Wingerden (AOV), Rabbae
(GroenLinks), Giskes (D66), H. G. J. Kamp
(VVD), Zonneveld (CD), Van Dijke (RPF),
Hoogervorst (WD), Van der Ploeg (PvdA), B.
M. de Vries (VVD), Van Zuijlen (PvdA), Van
Walsem (D66).
Plv. leden: Van der Vlies (SGP), Hofstra (VVD),
Van Hoof (WD|, Hirsch Ballin (CDA), Van der
Linden (CDA), Wolters (CDA), Noorman-den
Uyl (PvdA), Van de Camp (CDA), Bakker (D66),
vacature (D66), Van Zijl (PvdA), Liemburg
(PvdA), Boers-Wijnberg (CDA), Crone (PvdA),
Verkerk (AOV), Rosenmöller (GroenLinks), Van
Rooy (CDA), M. M. H. Kamp (VVDI, Marij–
nissen (SP), Leerkes (Unie 55+), Voüte-Droste
(VVD), Verspaget (PvdA), Hessing (WD), Van
Nieuwenhoven (PvdA), vacature (D66).

I. ALGEMEEN

1. Inleiding

De leden van de VVD-fractie hebben met interesse kennis genomen van
de nota naar aanleiding van het verslag (met bijlage) en de nota van
wijziging.

2. Regeling voor gebruikte goederen

De leden van de VVD-fractie leggen opnieuw grote nadruk op de korte
termijn waarop de implementatie van de marge-regeling wordt voorge–
staan. Zij vragen de regering om een duidelijke handreiking richting het
bedrijfsleven ter zake van het optreden van de belastingdienst in 1995. De
nota naar aanleiding van het verslag biedt hiertoe onvoldoende aankno–
pingspunten en sluit geenszins uit dat naarmate de financiele betekenis
van de incidentele vergissing groter is, deze eerder in het nadeel van een
ondernemer wordt uitgelegd.

De leden van de VVD-fractie vragen naar de uitkomsten van het overleg
met de minister van Landbouw, Natuurbeheer en Visserij en met de
landbouwsector. Ofschoon zij erkennen dat het specifieke btw-karakter
van de landbouwsector het zoeken naar oplossingen niet vergemakkelijkt,
gaan zij er zonder meer vanuit dat vóór 1 januarï 1995 een goede
oplossing wordt gevonden. Ter verduidelijking merken zij op dat de
landbouwsector grote problemen zal ondervinden met de nieuwe
marge-regeling. Wederverkopers in gebruikte goederen van landbouwers
kunnen namelijk de marge-regeling niet toepassen. Juist in deze sector is
een marge-regeling uiterst wenselijk: landbouwmachines (bijvoorbeeld
trekkers) worden meerdere malen gedurende hun levensduur verhandeld.
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Het niet kunnen toepassen van de marge-regeling en de afschaffing van
de inruilregeling zal er dus toe leiden dat deze machines iedere keer
opnieuw volledig belast zullen worden, terwijl de rest-btw nimmer kan
worden verrekend. Een bijzondere regeling is derhalve volgens de leden
van de VVD-fractie onontkoombaar.

3. Overgangsregeling

Het wetsvoorstel kent volgens de leden van de WD-fractie nauwelijks
een overgangsregeling. In de praktijk worden op dit ogenblik - voorna–
melijk in de auto/motor branche - nu reeds inruiltransacties overeenge–
komen, die pas begin 1995 geëffectueerd zullen worden. Bij deze
inruiltransactie is geen rekening gehouden met het feit dat er vanaf 1
januari 1995 een marge-regeling zal gelden. Het is derhalve volgens deze
leden gepast voor dergelijke transacties een overgangsregeling te treffen.
Een overgangsregeling is zeker wenselijk ten aanzien van die inruiltrans–
acties waarbij de inruil-auto (of motor) nu reeds ingeleverd wordt, maar
de nieuwe auto (c.q. motor) pas in januari 1995 geleverd dientte worden.
Volgens deze leden is een overgangsregeling ook wenselijk voor die
sectoren die na 1 januari 1995 gebruikte goederen, voor 1 januari 1995
aangeschaft van ondermeer particulieren, zullen gaan verkopen onder de
marge-regeling. Zullen die ondernemers geen problemen ondervinden
met het aantonen van de inkoopwaarde, vragen de leden van de
VVD-fractie? Al met al argumenten om een overgangsregeling in te
voeren.

4. Heffing per tijdvak en administratieve verplichtingen

Met de globalisatie-regeling wordt tegemoetgekomen aan het
wegvallen van het voordeel voor het bedrijfsleven onder de huidige
inruilregeling dat de ingeruilde goederen btw-vrij op voorraad staan,
hetgeen de voorraadfinancieringslast verminderd, en waarbinnen een
verliesgevende transactie altijd kan worden gecompenseerd. Teneinde het
marge-systeem eenzelfde economische effect te laten genereren als de
thans nog bestaande inruilregeling achten de leden van de VVD-fractie het
vrijwel onvermijdelijk dat de globalisatiemethode in tenminste de grootste
inruilsector kan worden toegepast, temeer daar kennelijk voorshands niet
wordt overwogen het in 1995 optredende eenmalige positieve kaseffect
(deels) terug te laten vloeien naar de desbetreffende sectoren. Deze leden
gaan ervan uit dat de resultaten van de raadplegingsprocedure in Brussel
tijdig voor 1 januari 1995 bekend zijn. Mocht thans reeds het vooruitzicht
bestaan dat dit tijdstip niet haalbaar is, dan vernemen de leden van de
VVD-fractie gaarne op welke wijze de globalisatieregeling in de loop van
1995, ergo na de inwerkingtreding van de zevende btw-richtlijn, wordt
geoperationaliseerd.

Met het uitgangspunt van ruime toepassing van globalisatie kunnen
deze leden instemmen, temeer omdat zij voor de sectoren een belangrijke
vereenvoudiging kan behelzen.

De leden van de VVD-fractie vragen om een verduidelijking betreffende
de reactie op de brieven van 8 en 9 november 1994 van Loyens en
Volkmaars namens de Nationale Vereniging voor de Kunsthandel. In de
beantwoording wordt aangegeven dat, als blijkt dat er lidstaten zijn die
daadwerkelijk een onbeperkte compensatie van negatieve marges blijven
toestaan, overwogen wordt die mogelijkheid evenzeer in Nederland te
introduceren. Deze leden begrijpen dat in Frankrijk en België hiertoe de
carry forward-mogelijkheid wordt toegepast. Zij vragen de regering, met
het oog op de belangen van een goede concurrentiepositie van het
Nederlandse bedrijfsleven en vooruitlopend op de uitkomsten van de
raadplegingsverzoeken, maatregelen te treffen ter voorbereiding van deze
introductie.
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5. Budgettaire en personele gevolgen

Het is de leden van de VVD-fractie opgevallen dat in het bijzonder de
lastenverzwaring van het marge-systeem sterk wordt gerelativeerd, door
te wijzen op de variatie per individuele ondernemer in factoren als
winstmarge, omvang van de omzet aan ingeruilde goederen, de gemid–
delde voorraadduur en dergelijke. Aan welke maatregelen denkt de
regering op het moment dat de praktijk het tegendeel uitwijst, zo vragen
deze leden? In dit verband hebben zij met verbazing kennis genomen over
de uiteenlopende betekenis die de regering en de BOVAG aan de
uitschakelingstendens toekennen. Aangezien de uitschakelingstendens als
voordeel-argument van de stelselwijziging wordt gebracht, hetgeen door
de BOVAG kennelijk wordt bestreden, lijkt het erop dat het financierings–
nadeel zich toch sterker laat gevoelen dan de regering doet voorkomen.
Deze leden wijzen er voorts op dat volgens de regering het positieve
kaseffect vanwege het eenmalige karakter in feite overeenstemt met de
voorraadfinancieringslast in de sectoren waarin sprake is van een
inruilsituatie en (enige) compensatie mitsdien voor de hand ligt. In het feit
dat de indirecte negatieve gevolgen bij individuele belastingplichtigen in
ongelijke mate neerslaan zien deze leden geen aanleiding niet na te gaan
of het treffen van een sluitende compensatiemaatregel alsnog mogelijk is.
Natuurlijk vereist nieuwe fiscale wetgeving niet altijd het nemen van
compenserende maatregelen. Toch zouden dergelijke maatregelen
volgens deze leden overwogen kunnen worden in een situatie als deze,
waarin de wijzigingen in de nationale wetgeving het rechtstreekse gevolg
zijn van moeizaam en langdurig overleg op het niveau van de Europese
Unie, en het niet op voorhand vast staat dat de Europese Commissie zich
hiertegen zal verzetten.

De voorzitter van de commissie,
Ybema

De griffier voor dit verslag,
Van Luyk
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